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Synagoga wreszcie 
w rejestrze zabytków

Konserwator objął ochroną zarówno synagogę, jak i przylegający do niej  
Dwór Alterów
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W piaseczyńskiej komendzie 
działa specjalny zespół,  
którego zadaniem jest 
przeciwdziałanie wyścigom 
ulicznym. Policjanci polują  
też na drifterów.

Przed tygodniem pisaliśmy o tym, 
że pseudodrifterzy zmienili lo-

kalizację swoich spotkań po tym, jak 
na początku maja na parkingu obok 
Urzędu Gminy pojawiły się ograniczni-
ki utrudniające „kręcenie bączków”. Z 
relacji mieszkańców wynika, że pseu-
dodrifterzy spotykają się między inny-
mi na nowym parkingu w parku obok 
placu zabaw, a przede wszystkim, że 
kierowcy prawie co noc pędzą ulicami 
miasta, stanowiąc zagrożenie i hałasu-
jąc. Przygotowując artykuł zapytaliśmy 
policję o podejmowane w tym zakresie 
działania. Z odpowiedzi, którą otrzyma-

liśmy już po publikacji artykułu wynika, 
że policja jest szczególnie wyczulona na 
ten problem.

– Załoga nocna Wydziału Ruchu 
Drogowego (WRD), pełniąca służbę w 
godz. 19.00-7.00 codziennie, w zada-
niach do służby ma wskazane nastę-

pujące zadanie: w godz. 23.00-00.00 
nadzór parkingów przy Decathlon 
i targowisko miejskie Piaseczno, ul. 
Sierakowskiego, ul. Zgoda pod kątem 
nielegalnych wyścigów i driftowania – 
poinformował nas asp. szt. Maciej Pio-
trowski, zastępca naczelnika WRD.

Specgrupa od driftów

Specjalny zespół policyjny ma zapobiegać organizowaniu nielegalnych  
wyścigów ulicami miasta

\\\ GÓRA KALWARIA
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\\\ ZALESIE GÓRNE

Prokuratura postawiła zarzuty 
zarządcy parku wodnego  
w Zalesiu Górnym. W sierpniu 
ubiegłego roku doszło tam 
do dramatycznego wypadku, 
w którym pod wodą utknął 
11-letni chłopiec. 

D ramatyczny wypadek wydarzył  
się w Zalesiu Górnym po południu 

22 sierpnia 2020 roku, zaledwie mie-
siąc po otwarciu. Z relacji świadków 
wynikało, że 11-letni chłopiec przez 3 
minuty przebywał pod wodą, ponieważ 
jego noga została zassana w rurze od-
pływowej. Dziecko udało się uwolnić 
dopiero kiedy usiłujący ratować chłop-
ca mężczyźni zdołali zerwać membranę 
wyściełającą nieckę basenu. Dzięki bły-
skawicznie podjętej resuscytacji 11-lat-

ka udało się uratować, ale trafił na długo 
do szpitala.

Sprawą zajęła się policja i proku-
ratura. Basen nie został zamknięty, 
ponieważ – jak poinformował nas kil-
ka dni po wypadku zarządca obiektu 
– kontrola PINB nie wykazała niepra-
widłowości. Zarządca jednak wyko-
nał dodatkowe zabezpieczenia, które 
miały zapobiec podobnym zdarzeniom  
w przyszłości.  

Po blisko roku Prokuratura Rejono-
wa w Piasecznie postawiła zarzuty za-
rządcy obiektu, Rafałowi K., który dzier-
żawi cały teren rekreacyjny w Zalesiu 
Górnym od powiatu piaseczyńskiego.

– Rafał K. został oskarżony o to, że 
22 sierpnia 2020 r. na terenie parku 
wodnego w Zalesiu Górnym jako dzier-
żawca i zarządca obiektu nie zabezpie-
czył go prawidłowo (sposób montażu 
oraz brak zabezpieczenia rury), przez co 
naraził osoby przebywające na terenie 
basenu na niebezpieczeństwo utraty 
życia albo ciężkiego uszczerbku na zdro-
wiu – informuje rzecznik Prokuratury 

Okręgowej w Warszawie Aleksandra 
Skrzyniarz.

Jak informuje rzecznik, zarzut obej-
muje spowodowanie u małoletniego 
chłopca obrażeń ciała m.in. w postaci 

zachłystowego zapalenia płuc, stłucze-
nia okolicy lędźwiowej, licznych zadra-
pań, skutkujących rozstrojem zdrowia 
na okres przekraczający siedem dni.

– Nadto Rafałowi K. zarzucono po-
służenie się podrobionymi dokumen-

tami (dokumentem inwentaryzacji 
powykonawczej) w PINB w Piasecznie 
– zaznaczyła Skrzyniarz. – Akt oskarże-
nia został sformułowany po przeprowa-
dzonym postępowaniu przygotowaw-
czym, w toku którego przesłuchano 
kilkunastu świadków, zgromadzono do-
kumentację, jak również opinie biegłych 
z zakresu BHP oraz medycyny sądowej. 
Rafałowi K. grozi pięć lat więzienia.

– Postępowanie nie było przepro-
wadzone solidnie, ja na policji słysza-
łem, że mają za mało ludzi – powiedział 
nam oskarżony. – Zarzut sfałszowania 
dokumentów jest nieprawdziwy. Czło-
wiek, który zeznał, że nie podpisał do-
kumentów odbioru, usługę odbioru dla 
nas wykonał, otrzymał za to zapłatę, 
mamy całą korespondencję mailową z 
nim na ten temat. Nikt mnie nie wezwał 
drugi raz na policję i tego nie zweryfiko-
wał. A drugi zarzut, dotyczący bezpo-
średnio wypadku, wynika z pierwszego 
– mówi Rafał K.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

Burmistrz Piaseczna Daniel 
Putkiewicz otrzymał 
absolutorium i wotum zaufania.  

W środę 16 czerwca burmistrz 
Daniel Putkiewicz zaprezen-

tował radnym Raport o stanie gminy 
za rok 2020. Własne uwagi dotyczące 
działalności gminy w ubiegłym roku w 
imieniu radnych z klubu Prawa i Spra-
wiedliwości zgłosiła Renata Mirosław. 
Ostatecznie większość radnych w opar-
ciu o przedstawiony Raport udzieliła 
burmistrzowi wotum zaufania, przy 
trzech głosach przeciw radnych PiS.

Jeśli chodzi o zatwierdzenie spra-
wozdania finansowego za ubiegły rok, 
przewodniczący Komisji Finansów Ar-
tur Maicki zauważył, że sytuacja finan-
sowa gminy jest wyjątkowo dobra na tle 
innych samorządów.

– Pomimo zaplanowanego deficytu 
na poziomie ponad 50 mln zł, zwiększo-
nego w trakcie roku nawet do 100 mln 
złotych, ostatecznie budżet zamknął się 

nadwyżką ponad 4 mln zł – zauważył 
Artur Maicki. – Zobowiązania wynoszą 
73 mln zł, w tym 24 mln zł to zobo-
wiązania PWiK. Na koniec roku 2020 
zadłużenie w przeliczeniu na jednego 
mieszkańca wynosi 919 zł. Natomiast 

dług publiczny na jednego mieszkańca 
Polski jest 35 razy większy – podkreślił.

W przypadku absolutorium czte-
rech radnych PiS wstrzymało się od 
głosu, jedna radna klubu PiS, Agnieszka 
Czajkowska, głosowała za.

– Dziękuję za zaufanie tym, którzy 
mi go udzielili, a także za uwagi zgło-
szone do Raportu o stanie gminy – po-
wiedział na koniec Daniel Putkiewicz. – 
Dziękuję w imieniu swoim i wszystkich 
współpracowników oraz jednostek po-
mocniczych, bo to nasze wspólne dzia-
łania pozwoliły realizować powierzone 
nam zadania w tym trudnym roku.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Są zarzuty w sprawie 
wypadku na basenie 

Niespodzianek nie było

Park wodny był samowolą budowlaną, która została następnie zalegalizowana 
przez PINB w Piasecznie

Większość radnych udzieliła  
burmistrzowi Piaseczna zarówno  
wotum zaufania, jak i absolutorium

Po blisko roku 
Prokuratura Rejonowa  

w Piasecznie  
postawiła zarzuty 
zarządcy obiektu

\\\ PIASECZNO

Gmina położyła nową 
nawierzchnię na ulicy 
Towarowej. Poprawa stanu  
tej drogi pozwoli  
na skierowanie tu ruchu  
w trakcie prac na ulicy 
Dworcowej. 

Jak pisaliśmy pod koniec marca, za-
planowana przez gminę komplekso-

wa przebudowa ul. Towarowej wraz z 
budową parkingu na 200 samochodów 
przepadła ze względu na plany kolei. 
Chodzi o ewentualną rozbudowę kolei 
aglomeracyjnej, w ramach której na tra-
sie z Warszawy do Piaseczna miałyby 
powstać w przyszłości dwa dodatkowe 
tory. W tej sytuacji samorząd zdecydo-
wał się jedynie na ostateczne uporząd-
kowanie ulicy i położenie na niej nowej, 
równej nawierzchni.

Biegnąca między dworcem PKP  
a miejskim targowiskiem ulica ma bo-
wiem niebawem przejąć część ruchu  
z ul. Dworcowej.

– Wyrównanie nawierzchni pozwoli 
nam poprowadzić ul. Towarową ruch 
linii L do dworca PKP – powiedział nam 
wiceburmistrz Robert Widz. Oczywi-
ście z przejazdu korzystać też będą 
zapewne kierowcy samochodów. Jak 
poinformował nas wiceburmistrz Widz, 
ulica Dworcowa na odcinku od ul. Na-
darzyńskiej do al. Lotników ma zostać 
zamknięta 1 lipca.

Zgodnie z przetargiem wykonawca 
ma na realizację zadania 7 miesięcy od 
momentu podpisania umowy, czyli pra-
wie do końca grudnia. Większość prac 
ma jednak zostać wykonana w okresie 
wakacyjnym.

– Zakładamy, że roboty drogowe po-
winny potrwać do października – mówi 
Robert Widz.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Towarowa przejmie ruch  
z Dworcowej

Ulica Towarowa zyskała nakładkę asfaltową na całej swej długości

„Dziękuję w imieniu 
swoim i wszystkich 
współpracowników  

oraz jednostek 
pomocniczych”
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Rozmowa z Markiem Górskim, 
członkiem Stowarzyszenia 
„Nasz Konstancin”.

\\\ Jak będzie wyglądać przyszłość 
Konstancina-Jeziorny?
W ciągu ostatnich miesięcy intensywnie 
ustalane są plany zagospodarowania 
przestrzennego Konstancina-Jeziorny. 
Uchwalono już kilka planów, w tym 
dla rozległych terenów północno-za-
chodniej części uzdrowiska (graniczą-
cych z ogrodem botanicznym i Lasem 
Kabackim, dalej z Kierszkiem, a także 
obejmując swym zasięgiem północno-
-zachodni Skolimów).

Jednocześnie trwają prace nad pla-
nem dla liczącego 64 ha obszaru leżące-
go bezpośrednio za Urzędem Gminy, a w 
tle słychać już głosy o wyrażonej przez 
dewelopera chęci wybudowania osiedla 
na terenach przez niego zakupionych, 
a w przeszłości należących do fabryki 
papieru w Mirkowie.

Wygląda na to, że obecne decyzje 
odnośnie planów zadecydują o tym, jak 
będzie wyglądał Konstancin. Czy za-
chowa swój wyjątkowy uzdrowiskowy 
charakter? Czy podzieli los swoich są-
siadów i stanie się sypialnią Warszawy?
\\\  Jakie są, według Pana, najwięk- 
sze bolączki uzdrowiska?
Największym problemem, z jakim bo-
ryka się już teraz nasza gmina, jest brak 

infrastruktury drogowej i słabe widoki 
na przyszłość w tej sferze.

Obwodnica Konstancina, tak ocze-
kiwana przez jej mieszkańców, nie ma 
szansy powstać w ciągu najbliższych 
10 lat, a liczba mieszkańców może się 
w tym czasie podwoić. Pojawiające się 
co jakiś czas od lat pomysły rozbudowy 
sieci PKP i dostosowania jej do kurso-
wania pociągów osobowych tak szybko 
umierają jak i powstają.

Nowe osiedla wiązałyby się z duży-
mi nakładami finansowymi ze strony 
gminy, a niekoniecznie z równocześnie 
zwiększeniem przychodów z podat- 
ków.

Jednocześnie nasze władze samo-
rządowe nie mogą odłożyć ustalania 
planów na przyszłość, ponieważ wiąże 
się to z koniecznością wydawania nieko-
rzystnych dla gminy i jej mieszkańców 
warunków zabudowy.

Jednym zdaniem, pociąg z rozbu-
dową Konstancina-Jeziorny już ruszył, 
teraz należałoby pokierować go na od-
powiednie tory.
\\\ Jak ocenia Pan działania władz  
w tym zakresie?
Nie można zapominać, że zarówno bur-
mistrz Konstancina-Jeziorny Kazimierz 
Jańczuk, jak i obecni radni to doświad-
czeni samorządowcy, którzy swoje sta-
nowiska piastują od wielu lat.

Dotychczasowe zmiany Konstan-
cina-Jeziorny pod rządami obecnych 
władz samorządowych są przez więk-

szość mieszkańców przyjmowane po-
zytywnie, czy tak pozostanie po uchwa-
leniu nowych planów – najbliższe mie-
siące i lata to pokażą.

Po wypowiedziach pana burmistrza 
można wnioskować, że zdaje sobie 
sprawę z zagrożeń, jakie niesie zbyt 
intensywna zabudowa i będzie chciał 
przedstawiać plany, które będą sprzy-
jały zrównoważonemu rozwojowi 
Konstancina i zachowają jego obecny 
charakter.
\\\ Na co trzeba zwrócić najwięk- 
szą uwagę? Co Pana zdaniem po- 
winno być priorytetem w działaniach 
władz?
Należy pamiętać, że Konstancin jest  
jedynym uzdrowiskiem na Mazowszu 
i bezpowrotna utrata jego statusu, jak 
i walorów przyrodniczych byłaby opła-
kana w skutkach dla jego mieszkańców, 
ale także dla sąsiednich miejscowości.

Przed burmistrzem, wydziałem 
planowania i przede wszystkim radny-
mi ciężkie miesiące, które zaważą nad 
przyszłością uzdrowiska.

Mieszkańcom pozostaje jak naj-
większe zainteresowanie obecnie usta-
lanymi planami oraz wsparcie samo-
rządu w ustaleniu jak najlepszych dla 
gminy planów.

Następstwa podjętych dziś decyzji 
będą bowiem widoczne w przyszłości, 
ale dzisiejsze błędy urbanistyczne nie 
będzie łatwo odkręcić, a może być to 
wręcz niemożliwe.

Jak będzie wyglądać przyszłość 
Konstancina-Jeziorny

\\\ GÓRA KALWARIA

Budynki związane z historią 
żydowskiej społeczności  
Góry Kalwarii trafiły  
w końcu do rejestru zabytków. 
MWKZ podjął decyzję o objęciu 
ochroną konserwatorską 
niszczejącej synagogi oraz 
dawnego dworu cadyka. 

O swojej decyzji Mazowiecki Woje-
wódzki Konserwator Zabytków 

poinformował w piątek 18 czerwca.
– Podjąłem decyzję o wpisie do re-

jestru zabytków nieruchomych domu 
modlitwy i dawnego dworu cadyka w 
Górze Kalwarii w uznaniu wysokich 
wartości historycznych, artystycznych 
i naukowych zespołu, będącego cenną 
pamiątką po kalwaryjskiej społeczności 
chasydów – napisał Jakub Lewicki.

\\\   Ośrodek ważny  
dla chasydów

Góra Kalwaria stanowiła przed woj-
ną bardzo ważny ośrodek dla polskich 
chasydów. W XIX wieku Żydzi byli naj-
większą grupą wyznaniową w mieście. 
Jednym ze śladów przedwojennej obec-
ności społeczności żydowskiej w mie-
ście są niszczejące na podwórku przy 
głównej ulicy miasta budynki synagogi 
i dawnego dworu cadyka. Dwór Alterów, 

siedziba kalwaryjskiego cadyka, został 
rozbudowany na przełomie XIX i XX w. 
Wówczas obok budynku mieszkalnego 
powstał duży dom modlitwy. W 1940 r. 
znalazły się one w obszarze utworzo-
nego w mieście getta. Zlikwidowano je 
w lutym 1941 r. wywożąc 3 tys. osób do 
getta warszawskiego. Przy okazji hitle-
rowcy spalili m.in. bogaty księgozbiór 
przechowywany w bożnicy i dworze.

\\\   Po wojnie magazyny, 
sklepy, mieszkania

Po wojnie synagoga pełniła głównie 
funkcje magazynowe i wraz z budyn-
kiem mieszkalnym służyła bieżącym 
potrzebom zarządzającej zespołem 
budynków spółdzielni. Obecnie na 
podwórku przy ul. Pijarskiej 10/12 
funkcjonują sklepy, na piętrze mieszczą 
się lokale mieszkalne, a synagoga stoi 
opuszczona. 

Liczący blisko 120 lat budynek sy-
nagogi od wielu lat ulega zniszczeniu. 
Jak informuje konserwator, na poddaszu 
ocalały relikty wystroju i wyposażenia, 
m.in. piec do wypieku macy oraz pozo-
stałości tynku z elementami malarskimi.

– Zachowała się także klatka scho-
dowa o dwóch niezależnych biegach 
schodów, związanych prawdopodobnie 
z obsługą znacznego ruchu wiernych 
lub z potrzebą oddzielenia mężczyzn i 
kobiet – informuje Jakub Lewicki. 

\\\   Ocalić od zapomnienia
Mazowiecki konserwator zabytków 

uznał, że budynki te mają dużą wartość 
historyczną, dlatego też wymagają spe-
cjalnej ochrony.

– W szerszym kontekście zespół jest 
pamiątką po niezwykle rozwiniętym i 
żywym ruchu chasydyzmu, który przez 
ponad dwa stulecia stanowił charak-
terystyczny element polskiej kultury. 
Są także materialnym świadectwem 
złożonej, wielokulturowej historii Góry 
Kalwarii, będącej od II połowy XIX w. 
jednym z większych skupisk społecz-
ności żydowskiej na Mazowszu. Stano-

wią zarazem istotny, nieprzekształcony 
komponent XIX-wiecznej fazy rozwoju 
miasta, kiedy to zatarta regularna struk-
tura modelowego miasta pielgrzymko-
wego, ustępowała nowej zabudowie, a 
jednym z głównych czynników prze-
mian był napływ społeczności żydow-
skiej – podkreśla Jakub Lewicki.

Budynek dawnego domu modli-
twy w 2016 roku odzyskała założona 

w 1993 roku fundacja Pamięć dla Przy-
szłych Pokoleń. Spadkobierców byłych 
właścicieli reprezentował pro bono 
przed sądem Roman Giertych. Fundacja 
zapowiadała remont synagogi. O reali-
zację tych planów pytaliśmy już w 2018 
roku. Niestety do dziś nie otrzymaliśmy 
odpowiedzi na temat planów rewitali-
zacji budynku.

Jak dowiedzieliśmy się w Ratuszu, 
swego czasu podejmowane były próby 
trójstronnego porozumienia między 
właścicielami synagogi, Spółdzielnią 

Samopomoc Chłopska, która zarządza 
dawnym dworem cadyka, a gminą, by 
ustalić kwestie związane z zagospoda-
rowaniem tego terenu. 

– Niestety do podpisania porozu-
mienia nie doszło – informuje rzecznik 
gminy Piotr Chmielewski. – Niewyklu-
czone, że wpis do rejestru zabytków uła-
twi właścicielom synagogi pozyskanie 
środków zewnętrznych na renowację 
zabytku i budynek zostanie wreszcie 
odnowiony.

Joanna Ferlian

Synagoga wreszcie w rejestrze zabytków

Wnętrza synagogi przez wiele lat pełniły rolę magazynu

Liczący blisko  
120 lat budynek 

synagogi od wielu lat 
ulega zniszczeniu

FO
T. 

M
W

KZ

dokończenie ze str. 1
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\\\ GÓRA KALWARIA

Konserwator zabytków wszczął 
postępowanie w sprawie 
wpisania mostu kolejowego 
w Górze Kalwarii do rejestru 
zabytków. 

Jak informuje gmina Góra Kalwa-
ria, Mazowiecki Wojewódzki Konser-

wator Zabytków wszczął postępowanie 

mające na celu wpisanie mostu kolejo-
wego nad Wisłą do rejestru zabytków.

– Wniosek w tej sprawie do MWKZ 
złożył warszawski oddział Towarzy-

stwa Opieki nad Zabytkami. Prawdo-
podobnie ma to związek z planowaną 
przebudową linii kolejowej, której most 
jest elementem – informuje gmina.

O planach przebudowy trasy, tzw. 
„esełki” pisaliśmy przed dwoma tygo-
dniami.

Most kolejowy nad Wisłą na trasie 
Łuków-Skierniewice został zbudowa-
ny w 1954 roku. Posiada konstrukcję 
łukową ze stalową kratownicą. Składa 

się z 6 przęseł, podpiera go 5 filarów. 
Długość przeprawy wynosi 620,8 m, 
a szerokość 4,8 m. Obecnie most, po-
dobnie jak cała trasa, wykorzystywany 

jest do transportu towarowego. Ruch 
pasażerski przestał funkcjonować w 
2004 roku, linia okazała się bowiem  
nierentowna.

Postępowanie MWKZ, który zbada, 
czy rzeczywiście most zasługuje na wpi-
sanie go do rejestru zabytków, potrwa 
co najmniej kilka miesięcy. Decyzja o 
wpisie oznaczałaby konieczność zacho-
wania mostu w istotnie niezmienionym 
stanie, a w każdym razie projektanci 
musieliby ustalać z konserwatorem za-
kres możliwych zmian i modernizacji.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Czy most stanie się 
zabytkiem?

Most jest jednym z najbardziej znanych obiektów w Górze Kalwarii

\\\ PIASECZNO

Słupy ogłoszeniowe straszą  
na przystankach w mieście  
i w centrach niektórych wsi.  
Czy są w ogóle potrzebne?  
A może je zlikwidować?  

P roblem bardzo wątpliwej estetyki 
i funkcjonalności słupów ogłosze-

niowych na terenie gminy Piaseczno 
zauważyła jedna z naszych czytelniczek.

– Próbowałam na różne sposoby 
zwrócić uwagę gminie, że te słupy są 
brudne, umazane starym klejem, do 
którego przykleja się brud, nigdy chyba 
nie były czyszczone, wyglądają strasznie 
i niechlujnie – mówi pani Joanna. – Po co 
one w ogóle istnieją? W dobie interneto-
wych ogłoszeń praktycznie używane są 
tylko przed wyborami, potem straszą i 
psują otoczenie swoim wyglądem.

Obejrzeliśmy słupy stojące przy 
przystankach na ul. Puławskiej, Chylicz-
kowskiej czy obok szkoły w Głoskowie. 

Rzeczywiście wyglądają fatalnie i gdyby 
nie zapowiedź zbliżającego się spotka-
nia z jednym z polityków (w Górze Kal-
warii zresztą), trudno byłoby znaleźć na 
nich jakiekolwiek aktualne ogłoszenie. 
W większości straszą jedynie resztkami 
dawnych kartek czy plakatów, śladów 
taśmy czy kleju. Z pewnością nie popra-
wiają estetyki miasta. 

– Może gmina je zlikwiduje albo 
postara się o regularne i dokładne ich 
czyszczenie? – zastanawia się nasza 
czytelniczka.

Likwidacja słupów na razie nie 
wchodzi w grę.

– Stawialiśmy je kilka lat temu 
na wyraźne życzenie mieszkańców, 
również dlatego, żeby zlikwidować 

plakatowanie miasta gdzie popadnie 
– mówi naczelnik Wydziału Utrzyma-
nia Terenów Publicznych Grzegorz 
Chrabałowski. Przyznaje, że obecnie 
słupy zapełniają się głównie w okresie 
przedwyborczym, bo ogłoszeniodawcy 
przenieśli się do Internetu.

– I właśnie ze względu na wybory 
takie słupy musimy na terenie gminy 
mieć, ponieważ w okresie przedwybor-
czym mamy obowiązek wskazać komi-
tetom miejsca, w których mogą swoje 
plakaty umieszczać – wyjaśnia Chraba-
łowski. – Obiecuję, że w ciągu miesiąca 
postaramy się je solidnie doczyścić z 
resztek plakatów i ogłoszeń.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Paskudny przeżytek 

Wygląd słupów ogłoszeniowych zdecydowanie negatywnie wpływa na estetykę 
otoczenia

W większości straszą 
jedynie resztkami 
dawnych kartek  

czy plakatów, śladów 
taśmy czy kleju
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Okazuje się również, że działa spe-
cjalny zespół, którego działania ukie-
runkowane są na zapobieganie niele-
galnym wyścigom ulicznym.

– W każdy piątek w godz. 14.00-
2.00 służbę pełni załoga z „Zespołu 
przeciwdziałania nielegalnym wyści-
gom ulicznym”. Policjanci z w/w zespołu 
podczas pełnienia służby mają wyłącz-

nie zajmować się eliminowaniem z ru-
chu uczestników driftów i nielegalnych 
wyścigów na terenie Piaseczna – infor-
muje asp. szt. Maciej Piotrowski.

Policja informuje, że w ostatnim 
czasie w ramach tych działań zatrzyma-
ny został motocyklista oraz jeden kie-
rowca samochodu. Obaj zostali ukarani 
mandatami, otrzymali punkty karne, 

a w jednym przypadku został również 
zatrzymany dowód rejestracyjny.

Jak wynika z informacji naszych 
czytelników, jednym z parkingów, który 
upodobali sobie drifterzy, jest ten obok 
Kauflandu. A kierowcy szybko i głośno 
pędzą ulicami miasta nie tylko nocami z 
piątku na sobotę.

Joanna Ferlian

Specgrupa od driftów

\\\ PIASECZNO

W związku z falą upałów  
w mieście stanęły kurtyny 
wodne. Nie wszyscy 
mieszkańcy są zachwyceni tym 
pomysłem. Wielu czeka jednak 
na uruchomienie fontanny.  

T emperatury przekraczające 30 
stopni Celsjusza w dzień i sięga-

jące 20 stopni w nocy dają się we znaki 
mieszkańcom od kilku dni. By ułatwić 
mieszkańcom ochłodzenie się w roz-
grzanym mieście, w piątek 18 czerwca 
gmina uruchomiła pierwsze kurtyny 
wodne. Zazwyczaj w upalne lato mali i 
duzi mieszkańcy chętnie chłodzili się w 
fontannie na Rynku. Ta jednak na razie 
nie działa. Gmina zwróciła się z pyta-
niem o możliwość uruchomienia za-
równo kurtyn jak i fontanny do sanepi-
du, wszak ciągle mamy stan epidemii. 

Zakazu uruchomienia dysz z wodą nie 
ma, ale po blisko dwuletniej przerwie 
okazało się, że są problemy techniczne 
z jej uruchomieniem. 

– Niestety chodzi o część, która jest 
trudno dostępna – wyjaśnia Łukasz 
Wyleziński z Biura Promocji. – Została 
zamówiona i czekamy na dostawę. Jak 
tylko uda się mechanizm naprawić, fon-
tanna zostanie uruchomiona.

W sobotę 19 czerwca strażacy z 
piaseczyńskiego OSP uruchomili też 
kurtyny wodne w trzech punktach w 
centrum Piaseczna – na rogu ul. Szkol-
nej i Puławskiej, przy Biedronce na ul. 

Kościuszki oraz obok sądu. Niektórzy 
mieszkańcy możliwość ochłodzenia się 
w tej specyficznej fontannie powitało z 
entuzjazmem, ale nie zabrakło też gło-
sów krytyki.

– Wszędzie wszyscy piszą żeby 
oszczędzać wodę, bo jest susza, a tak 
jak w Piasecznie, w Warszawie leje się 
woda na potęgę, po prostu żeby się 
schłodzić – pisze nasza czytelniczka. – 
To marnowanie wody dla garstki osób 
– zwraca uwagę inny internauta. Wiele 
osób wytyka, że miasto lepiej by schła-
dzała obecność drzew, niż lanie wody na 
rozgrzany beton. 

– Te specjalne kurtyny są przyjem-
ne, bo wytwarzają mgiełkę i nie zużywa-
ją zbyt dużo wody. Woda, która leje się z 
węża to już solidnie człowieka zmoczy, 
a nie każdy może sobie na to pozwolić 
– zwraca uwagę jedna z mieszkanek, 
omijająca skrzętnie strażacki wąż lejący 
wodę na rogu ulic Szkolnej i Puławskiej.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Trochę wody dla ochłody?

\\\ EKO-ŚWIĘTOJANKI     
Tradycja, ekologia, śpiew, taniec i magia, to wszystko już w środę 23 czerwca. 
Przed nami kolejny happening sobótkowy w parku w Piasecznie.  
Na martwej planecie nie ma tradycji – pod tym hasłem Centrum Kultury w Piasecz-

nie razem z Anną Kolanowską organizuje kolejny obrzęd nocy świętojańskiej. Tak 
jak przed rokiem, impreza odbędzie się w parku miejskim w Piasecznie. Wśród 
zaplanowanych atrakcji są między innymi stanowiska edukacyjno-ekologiczne, 
tradycyjny korowód z wiankami, tańce i zaklęcia świętojańskie, wyplatanie wian-
ków i inne. Muzyczne atrakcje zapewni znany piasecznianom zespół Łysa Góra. 
Na finał zobaczymy pokaz ognia w wykonaniu teatrów Expoart, NIEtypowi, Etna. 
Wydarzenie rozpocznie się o godzinie 19.30 grą terenową „W pogoni za szczęściem”. 

\\\ PIASECZNO

Strumień wody z kurtyn strażackich dla wielu jest zbyt intensywny

Delikatna mgiełka z kurtyn wodnych zachęca mieszkańców do skorzystania  
z ochłody

\\\ ODKRYWAMY TAJEMNICE NOCNEGO NIEBA     
Niesamowite, ile tajemnic kryje nocne niebo. Każde nowe zdjęcie, każda ko-
lejna noc jest czymś niepowtarzalnym i jedynym w swoim rodzaju.   

Aparat powoli pozwala nam odkrywać odległe zakątki tajemniczego wszechświa-
ta – tak odległe, że nasza wyobraźnia nie jest w stanie tego pojąć. Zbieramy fotony 
przemierzające miliony lat świetlnych od obiektów, które być może już dawno nie 
istnieją... W sobotę 26 czerwca tajemnice kosmosu odkryje przed publicznością 
astrofotograf Michał Kałużny. Zaprezentuje również swoje zdjęcia. W Konstanciń-
skim Domu Kultury przy ul. Mostowej 15 zostanie otwarta plenerowa wystawa 
„Tajemnice nocnego nieba”. O godz. 17.00 w altanie przy Hugonówce Michał Kałuż-
ny opowie o swoich niezwykłych fotografiach. Wydarzenie odbędzie się w ramach 
cyklu „Ale! Kosmos – Rok Stanisława Lema w Konstancinie-Jeziornie”. Wstęp wolny, 
reżim sanitarny. Więcej informacji na hugonowka.pl oraz na Facebooku Konstan-
cińskiego Domu Kultury.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
dokończenie ze str. 1
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\\\ JÓZEFOSŁAW

Niebezpieczne skrzyżowanie 
ulic Julianowskiej i Cyraneczki 
wymaga przebudowy.  

K ierowcy narzekają na słabą wi-
doczność na skrzyżowaniu ulic Ju-

lianowskiej i Cyraneczki. Zwłaszcza ci, 
którzy wyjeżdżają ze wschodniej nitki 
ul. Cyraneczki.

– Jest to skomplikowane skrzyżo-
wanie, wyjazdy są pod kątem, a ruch 
spory i będzie narastał, zwłaszcza po 
połączeniu ul. Cyraneczki z ulicami 
Kombatantów i Działkową – zwraca 
uwagę jedna z mieszkanek Józefosła-
wia. – Przydałaby się tam sygnalizacja, 
bo skrzyżowanie jest niebezpieczne i 
dla kierowców i dla pieszych, a warto 
pamiętać, że nieopodal znajduje się  
szkoła.

Z interpelacją w sprawie poprawy 
bezpieczeństwa na skrzyżowaniu zwró-
ciła się do gminy również radna Hanna 
Krzyżewska. W odpowiedzi wicebur-

mistrz Robert Widz poinformował, że 
gmina planuje rozbudowę skrzyżowa-
nia ulic Julianowskiej i Cyraneczki. 

– Natężenie ruchu w tym miejscu 
rzeczywiście ciągle wzrasta, a zwięk-
szy się jeszcze znacząco po oddaniu do 
użytku drogi 10KDL łączącej ul. Cyra-
neczki z ul. Działkową. W związku z tym 
planujemy przebudowę całego skrzyżo-
wania Julianowskiej i Cyraneczki. Prze-
targ na wielobranżowy projekt tej inwe-
stycji wraz z uzyskaniem stosownych 
zezwoleń zostanie ogłoszony w drugiej 
połowie bieżącego roku – powiedział 
nam Robert Widz.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Skrzyżowanie 
do przebudowy

Na słabą widoczność narzekają 
zwłaszcza kierowcy wyjeżdżający  
ze wschodniej strony ul. Cyraneczki 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Mieszkańcy skarżą się  
na hulajnogi bezmyślnie 
porzucane przez użytkowników. 
Problemu nie rozwiązują  
nawet wprowadzone miesiąc 
temu przepisy.  

W ypożyczalnie hulajnóg elek-
trycznych zyskują w Polsce co-

raz większą popularność. Na naszym 
terenie działa już kilku operatorów ofe-
rujących wynajem urządzenia na minu-
ty. Statystyki pokazują, że chętnie z nich 
korzystamy. Niestety powszechność hu-
lajnóg niesie ze sobą też problemy. 

– Nie można przejść ulicą, żeby nie 
potknąć się o rzuconą byle jak i byle 
gdzie hulajnogę – mówi nasz czytelnik. 
Rzeczywiście, nieprzepisowo zosta-
wiane pojazdy stały się już prawdziwą 
plagą. Wielu użytkowników nie przy-
wiązuje wagi do tego, czy odstawiane 
(czy też odkładane) przez nich hulajno-
gi nie utrudniają innym poruszania się 
po drodze. Zdarzają się nawet sytuacje 
kuriozalne, jak ta z ubiegłego tygodnia. 
Porzucona hulajnoga trafiła bowiem... 
na dach wiaty stojącej w Parku Zdro-
jowym.  

– To jest swoista nowość, wcześniej 
takich zgłoszeń nie mieliśmy. Teraz jest 
tego coraz więcej. Niemal na każdej uli-
cy trafia się porzucony pojazd. Dostaje-
my wiele zgłoszeń, że hulajnoga stoi na 
przykład w poprzek chodnika tak, że 
kobieta z wózkiem czy osoba niepełno-

sprawna nie mogły jej ominąć – opisuje 
Stanisław Grudzień, komendant kon-
stancińskiej straży miejskiej. 

20 maja weszły w życie przepisy re-
gulujące kwestie korzystania z urządzeń 
transportu osobistego, w tym właśnie 
e-hulajnóg. W ustawie znalazły się także 
zapisy dotyczące parkowania pojazdów. 
Teraz wypożyczony pojazd możemy zo-
stawić tylko w specjalnie wyznaczonym 
do tego miejscu. Warunkowo możemy 
też zaparkować na chodniku, tu jednak 
musimy spełnić trzy wymogi: hulajno-
ga elektryczna będzie ustawiona jak 
najbliżej zewnętrznej krawędzi chod-
nika, najbardziej oddalonej od jezdni, 
równolegle do krawężnika, a szerokość 
chodnika pozostawionego dla pieszych 
nie będzie mniejsza niż 1,5 m. 

– My już interweniowaliśmy, żeby 
te hulajnogi były parkowane w jakiś 

sposób zorganizowany. Na razie stara-
my się załatwiać to „na miękko”, roz-
mawiamy z właścicielem urządzenia, 
żeby zainteresował się sprawą. Jeśli nie 
będzie widać żadnego działania w tym 
kierunku, będziemy podejmować bar-
dziej zdecydowane kroki – zapowiada 
Stanisław Grudzień. 

Nowe przepisy dopuszczają moż-
liwość odholowania porzuconej hulaj-
nogi na koszt właściciela. Oznacza to, 
że konsekwencje związane ze źle za-
parkowanym wypożyczonym pojazdem 
poniesie jego operator. 

Niewykluczone więc, że wkrótce w 
regulaminach wypożyczalni elektrycz-
nych hulajnóg pojawią się klauzule 
przenoszące odpowiedzialność finan-
sową na użytkowników. 

Tekst i zdjęcie Karolina Hofman 

Hulajnogi byle gdzie

Do straży miejskiej wpływa coraz więcej zgłoszeń na bezmyślnie porzucone  
hulajnogi. Służby zapowiadają bardziej zdecydowane kroki

Natężenie ruchu  
w tym miejscu 

rzeczywiście ciągle 
wzrasta
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\\\ PIASECZNO

Niemoc decyzyjna w sprawie 
budowy sali widowiskowej 
budzi coraz większą irytację 
części mieszkańców. Zadanie 
ponownie zostało odsunięte  
na dalszy plan.  

B urze i ulewy, które przeszły nad 
Piasecznem podczas OFF-spring 

Festivalu po raz kolejny pokazały dotkli-
wy brak sali widowiskowej w Piasecz-
nie. Zaplanowane tego dnia plenerowe 
wydarzenia w większości zostały od-
wołane. Dwa spektakle przeniesiono do 
Centrum Kultury przy ulicy Kościusz- 
ki 49.  

– Tak naprawdę mieliśmy nadzieję, 
że ze względu na pogodę nie przyjdzie 
dużo ludzi, bo nie wiem, co byśmy zrobi-
li – mówi jeden z pracowników Centrum 
Kultury. Tutejsza ekipa jest przyzwy-
czajona do pracy w trudnych warun-
kach, wymagającej dużej elastyczności. 
Jeden spektakl zaplanowano na scenie, 
a drugi… na widowni. Sceny bowiem 
dla aktorów by zabrakło. Mieliśmy więc 
dość kuriozalną sytuację, w której wi-
dzowie musieli wziąć swoje krzesełka i 
przenieść się na scenę, by aktorzy mogli 
zagrać na widowni. W tym wypadku 
organizatorzy stanęli przed dylematem: 
zagrać spektakl planowany w plenerze 
w ogóle czy odwołać. Na co dzień jed-
nak, poza sezonem wiosenno-letnim, 
który pozwala z imprezami wyjść w 
przestrzeń miejską (o ile pogoda do-
pisze), dyrekcja CK musi dostosowy-
wać repertuar do warunków, jakimi 
dysponuje. Malutka scena bez zaplecza 
i widownia, w której da się ustawić 
maksymalnie 150 krzeseł na ścisk. 
Oczywiście wliczając te ustawione rów-
nież na korytarzu. I w czasach sprzed  
pandemii.

\\\   Relikt przeszłości
Każdy, kto choć raz był w ostatnich 

latach na koncercie, spektaklu czy spot-
kaniu autorskim w Domu Kultury, zasta-
nawia się, kiedy wreszcie licząca blisko 
90 tys. mieszkańców gmina doczeka się 
sali widowiskowej z prawdziwego zda-
rzenia. Bo ta istniejąca mogłaby z powo-
dzeniem zagrać w filmie o kulturze w 
latach 70-80 w małym miasteczku. Bez 
„charakteryzacji”. Nowe, przestronne 
sale mają już znacznie mniejsze sąsied-
nie gminy Góra Kalwaria, Konstancin-Je-
ziorna czy Tarczyn. Piaseczno na swoją 
czeka od jakichś 20 lat.

\\\   Wstyd zapraszać gwiazdy
Piaseczyńskie Centrum Kultury 

działa wyjątkowo prężnie. Oferta jest 
niezwykle bogata, często pojawiają 
się prawdziwe gwiazdy, choć mogłyby 
znacznie częściej. W przypadku gwiazd 
bilety znikają w ciągu kilku godzin, co 
powoduje frustrację wielu zaintereso-
wanych. Niestety, widownia nie jest z 
gumy. Wielu artystów zaprosić się nie 
da, a powodów jest kilka. Po pierwsze 
wielkość sceny – raczej dedykowana 
kameralnemu zespołowi czy na mo-
nodram, bo zwyczajnie nie ma gdzie 
zmieścić więcej osób, sprzętu, sceno-
grafii. Po drugie wymagania artystów 
– nie każdy chce poświęcić czas na wy-

stęp przed zaledwie 100-150 osobami, 
kiedy zwykle ma kilkukrotnie większą 
widownię, również w małych miastach. 
Po trzecie – pieniądze. Koncert, spek-
takl czy nawet spotkanie autorskie ma-
ją swoją cenę. Jeśli CK może sprzedać 
maksymalnie 150 biletów, aby pokryć 

koszty organizacji danego występu mu-
siałoby sprzedawać je w zaporowej ce-
nie lub dokładać ze swojego budżetu do 
organizacji występów. Większa sala to 
więcej sprzedanych biletów i pokrycie 
przynajmniej znaczącej części kosztów 
koncertu czy spektaklu. 

\\\   Decyzji ciągle brak
Kiedy wreszcie powstanie sala wi-

dowiskowa? W uchwalonej pod koniec 
2019 roku Wieloletniej Prognozie Fi-
nansowej zakończenie inwestycji było 
planowane w 2023 r. Przy czym sama 
budowa miałaby się rozpocząć już w ro-
ku bieżącym. Rok później nastąpiło już 

istotne przesunięcie terminu realizacji. 
Obecnie zakończenie prognozowanej 
na blisko 45 mln złotych inwestycji 
planowane jest na 2025 r. A pierwszy 
wydatek w kwocie 850 tys. złotych, 
czyli najprawdopodobniej na projekt, 
ma nastąpić dopiero w przyszłym roku. 
Tymczasem projekt sali widowiskowej 
był gotowy już w 2017 roku. Wówczas 
miała ona powstać na terenie wąskoto-
rówki. Pomysł upadł, bo konserwator 
zabytków nie zgodził się na tak dużą 
ingerencję w teren kolejki. Kluczowym 
problemem stał się więc wybór nowej 
lokalizacji. Pod uwagę brany był teren 
przy ul. Nadarzyńskiej i parking obok 
urzędu gminy. Decyzja nie zapadła do 
tej pory. Ostatnio pytaliśmy o nią bur-
mistrza w styczniu 2020 roku. A do-
póki nie zostanie wybrana konkretna 
nieruchomość, nie można przystąpić 
do projektowania obiektu pod kon-
kretne uwarunkowania lokalizacyj-
ne. Zasadniczo jednak przygotowana 
przez projektantów i uzgodniona z CK 
koncepcja sprzed 4 lat wymaga tylko 
zaadaptowania przyjętych rozwiązań 
do działki, na której obiekt miałby osta-
tecznie powstać. Z drugiej strony, skoro 
w WPF zadanie przesunięto w czasie, 
władze gminy nie muszą się spieszyć  
z decyzją.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Kultura poczeka

Ostatnio spektakl przeniesiony z pleneru został zagrany na widowni. Widzowie 
musieli przenieść się na scenę

Większa sala to więcej 
sprzedanych biletów  

i pokrycie przynajmniej 
znaczącej części kosztów 
koncertu czy spektaklu

\\\ SŁUCHAM LATO     
Konstanciński Dom Kultury przy ul. Mo-
stowej 15 zaprasza na „Słucham Lato”, 
letni cykl poświęcony literaturze.   
To będzie fantastyczny czas przy najlep-
szej fantastyce! W Altanie przy Hugonówce 
aktorzy teatralni, filmowi, ale znani też z 
ról dubbingowych, słuchowisk radiowych 
i audiobooków – czytać będą fragmenty 
dzieł wybitnego przedstawiciela polskiej 
fantastyki naukowej, filozofa i futurologa 
– Stanisława Lema, który jest literackim patronem 2021 roku. W niedzielę, 27 
czerwca o godz. 11.30 fragmenty „Pokoju na ziemi” czytać będzie Robert Tonde-
ra – aktor, który udzielał głosu m.in. w filmach „Power Rangers S.P.D” i „Strażnicy 
Czasu” oraz w grze komputerowej „Cyberpunk 2077”, a jego charakterystyczny 
tembr z pewnością rozpoznają najmłodsi słuchacze jako głos Taty Świnki z serialu 
„Świnka Peppa”. Przez 18 lat związany z Teatrem Nowym w Warszawie, a od 2007 
r. jest aktorem teatru Rampa. Napisał także książkę dla najmłodszych „Dziwnaki i 
Święto Lasu”. Ponadto każdy będzie mógł wziąć udział w LEMoterii, w której będą 
do wygrania upominki-niespodzianki, m.in. książki Lema, gadżety KDK, a także 
talony na pyszną LEMoniadę. Wstęp wolny, reżim sanitarny, szczegóły na stronie 
hugonowka.pl oraz na Facebooku Konstancińskiego Domu Kultury. 

\\\ RETRO NA ŻYWO W HUGONÓWCE     
W niedzielę 27 czerwca o godz. 17.00 w altanie przy Hugonówce wystąpi 
Łukasz Jemioła z zespołem.  

Wokalista, songster, człowiek-pio-
senka. Specjalizuje się w piosen-
kach retro i nurcie americana, jako 
gitarzysta swobodnie korzysta z 
techniki fingerpickingu. Na reper-
tuar zespołu składają się standar-
dy muzyki lat 20. i 30., zarówno 
polskie, jak i amerykańskie w au-
torskich tłumaczeniach Łukasza 

Jemioły. Podczas koncertu „Retro na żywo” usłyszymy nie tylko popularne i lubiane 
piosenki, lecz także mało znane nagrania, wyszukane kilkanaście lat temu na za-
pomnianych wtedy czarnych krążkach. Wstęp wolny, reżim sanitarny, szczegóły na 
stronie hugonowka.pl oraz na Facebooku Konstancińskiego Domu Kultury. 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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\\\ PIASECZNO

Kibice klubu MKS Piaseczno 
będą mogli śledzić poczynania 
dwóch wychowanków klubu  
w najwyższej lidze w Polsce. 

M łodzieżowy Klub Sportowy Pia-
seczno może pochwalić się bar-

dzo wysokim poziomem szkolenia pił-
karskiego, a zawodnicy drużyn junior-
skich akademii niejednokrotnie odno-
szą sukcesy. Klub ze stadionu przy ulicy 
1 Maja w Piasecznie wychował między 
innymi takich piłkarzy, jak mający za so-

bą występy w reprezentacji Polski oraz 
w Ekstraklasie Tomasz Kupisz, Michał 
Żyro i Maciej Jankowski. W najbliższym 
sezonie najwyższej klasy rozgrywkowej 
w Polsce kibice z Piaseczna zobaczą ko-
lejnych dwóch wychowanków MKS.

22-letni Igor Korczakowski w 2017 
roku przeszedł z Piaseczna do wystę-
pującego wówczas w III Lidze Motoru 
Lublin. Potencjał pomocnika szybko 
dostrzegli włodarze Górnika Łęczna, 
do którego trafił w następnym sezonie 
i zakotwiczył tam na dłużej. W minio-
nych rozgrywkach Górnik awansował 
do baraży, gdzie w półfinale, po rzutach 

karnych, wyeliminował GKS Tychy, a w 
decydującym starciu pokonał 1:0 ŁKS 
Łódź. Były zawodnik Piaseczna nie miał 
wprawdzie zbyt wielu okazji do gry 
(występ tylko w pierwszej kolejce ligo-
wej), ponieważ dokuczały mu kontuzje.

Drugim z zawodników, który mógł 
cieszyć się z awansu swojej drużyny, jest 
napastnik Patryk Czarnowski. 23-latek 
– w Piasecznie w latach 2011-2014, 
później rezerwy Legii Warszawa oraz 
Znicz Pruszków – zagrał w 17 meczach 
Fortuna I ligi, w których zdobył dwie 
bramki (otwierającą wynik przeciw-
ko Puszczy Niepołomice i arcyważne 

trafienie z GKS Tychy). Jego Termalica 
Bruk-Bet Nieciecza nie musiała się już 
denerwować barażami, gdyż uzyskała 
bezpośredni awans z drugiego miejsca 
w tabeli.

Trzeba dodać, że o formę Patry-
ka Czarnowskiego oraz pozostałych 
zawodników Niecieczy dba Jarosław 
Kulczyk, trener przygotowania moto-
rycznego mający za sobą pracę i grę w 
klubach piłkarskich z powiatu piase-
czyńskiego, o którym pisaliśmy w po-
przednich wydaniach Przeglądu Piase-
czyńskiego.

Rafał Lipski

Awansowali  
do Ekstraklasy

Drużyna Patryka Czarnowskiego awansowała z drugiego miejsca w tabeli 
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\\\ MISTRZOWIE POLSKI    
Poprzedni weekend był bardzo uda-
ny dla reprezentantów klubu X-Fight 
Piaseczno.   
W miniony weekend w Szczecinku od-
były się mistrzostwa Polski juniorów 
w kickboxingu w formule full-contact. 
Na imprezie, wśród najlepszych kickbokserów w kraju, pojawili się zawodnicy 
piaseczyńskiej ekipy X-Fight, którzy odnieśli duży sukces.
X-Fight reprezentowali: Michał Jabłoński, Rafał Wójcik, Cezary Aderek, Diana Du-
mała, Elżbieta Świderska, Oliwia Ściągaj, Daria Niciporuk oraz Sebastian Jędraś. 
Troje z nich sięgnęło po tytuły mistrza Polski.
Pewni kandydaci na mistrzostwa Europy
Oliwia Ściągaj w finale pokonała Alicję Bartosińską, a Daria Niciporuk zwyciężyła 
w starciu z Julią Szyjkowską. Sebastian Jędraś wygrał w finałowej walce z Kamilem 
Kuliszem. Brązowy medal w Szczecinku powędrował zaś do Elżbiety Świderskiej.
– Oliwia Ściągaj, Sebastian Jędraś i Daria Niciporuk udowodnili, że w tym roku 
są najlepsi w ringu w najbardziej tradycyjnej odmianie kickboxingu. Największe 
gratulacje należą się Darii, która w finale kat. -56 kg junior młodszy po bardzo 
wyrównanej walce pokonała Julię Szyjkowską z Obrowa – komentuje X-Fight Pia-
seczno – Pewnie po swój kolejny tytuł w tym roku sięgnął również Sebastian, który, 
podobnie jak Daria, debiutował w tej formule. Sebastian w tym sezonie nie pozo-
stawia złudzeń swoim przeciwnikom i po raz czwarty staje na najwyższym stopniu 
podium mistrzostw Polski. Cztery złote medale MP w 2021 r. ma też na swoim 
koncie nasza utytułowana juniorka Oliwia Ściągaj. Oboje są pewnymi kandydatami 
na mistrzostwa Europy, które odbędą się na jesieni w Czarnogórze.

\\\ PIASECZNO
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W upalne lato dorośli marzą o zanurze-
niu się w przynoszącej ochłodę wodzie, 
zażywaniu kąpieli słonecznych i relaksie 
na łonie natury. Dzieci z kolei jak wiadomo 
uwielbiają wodne zabawy i potrafią przez 
długie godziny nie wychodzić z basenu. 
Nasz aquapark w Zalesiu Górnym dosko-
nale zaspokaja potrzeby całych rodzin. Go-
ście naszego obiektu mają do dyspozycji 
duży, 25 metrowy basen o głębokości 1,4 
m. Dla dzieci przygotowaliśmy nieckę ba-
senową z wielkim pirackim placem zabaw. 
Starsze dzieci, o wzroście powyżej 140 cm 
mogą korzystać z trzech zjeżdżalni. Oczy-
wiście z tej atrakcji chętnie korzystają rów-
nież dorośli. A wylewająca się co chwilę  
z wiadra na szczycie konstrukcji stylizowa-
nej na piracki statek woda, dostarcza mnó-
stwa frajdy wypoczywającym. Na młodsze 
dzieci czeka kilka mniejszych zjeżdżalni  
a także wodny plac zabaw. Dzieci nie- 
zmordowanie zjeżdżają do wody lub ba-
wią się w spray area z zabawkami z mgłą 
wodną. 

Nad bezpieczeństwem naszych go-
ści czuwają wykwalifikowani ratownicy. 
Aquapark w Zalesiu Górnym w wakacje 
jest czynny codziennie w godzinach od 
10.00 do 18.00. Na terenie całkowicie od-
nowionego w ubiegłym roku basenu znaj-
dują się sanitariaty i przebieralnie, można 
skorzystać z małej gastronomii i rozległe-
go terenu przeznaczonego na plażowanie. 

AQUAPARK w Zalesiu Górnym startuje razem z wakacjami.  
Wodne atrakcje dla małych i dużych czekają przez całe lato.

Wakacje z piratami

Zalesie Górne, ul. Wczasowa 1
tel. 222 905 120
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P rzed wojną ulica Chyliczkowska do-
chodziła tylko do ul. Warszawskiej. 

Z drugiej strony ul. Puławskiej rozcią-
gały się tereny należące do parafii św. 
Anny. Ulica Kościelna biegła wówczas 
od rynku, wokół kościoła (tak, jak dziś), 
a następnie skręcała i biegła prosto do 
torów kolejowych. Między ul. Puław-
ską i Kościelną istniało tylko niewielkie 
przejście. 

\\\   Dziecko drogowej  
rewolucji

Po wojnie, w latach odbudowy, 
zdecydowano się połączyć ul. Chylicz-
kowską z ul. Kościelną, tworząc w ten 

sposób oś komunikacyjną przez mia-
sto. Chyliczkowską „przebito” do ul. 
Puławskiej. Władze porozumiały się 
z proboszczem i doszło do zamiany: 
miasto przejęło fragment działki pod 
budowę drogi, a w zamian parafia otrzy-
mała teren przy ul. Puławskiej 5 pod 
budowę domu parafialnego. Po prze-
budowie ulica zyskała nową nazwę:  
22 Lipca. 

Działka u zbiegu Chyliczkowskiej 
i Warszawskiej była własnością ro-
dziny Mariańskich. W 1966 roku, de-
cyzją władz komunistycznych, teren 
wywłaszczono. Właściciel otrzymał za 

nią symboliczne odszkodowanie 2,3 
tys. zł, czyli mniej więcej w wysokości 
miesięcznej pensji. Teren przy ul. Chy-
liczkowskiej 2 oddano w użytkowanie 

PSS „Społem”, który wybudował tu pa-
wilon handlowy. Tak w mieście pojawił 
się sklep „Olga”, w którym przez kilka 

następnych dekad pół miasta zaopatry-
wało się w artykuły spożywcze. Grunty 
stały się później frontem wieloletniej 
walki między gminą, powiatem i spad-
kobiercami. To jednak temat wart od-
rębnego artykułu i z pewnością do niego 
wrócimy...

\\\   Ten bezduszny  
kapitalizm

Lata mijały, a „Olga” pozostawała 
stałym elementem krajobrazu. W tym 

samym pawilonie, w miejscu, gdzie dziś 
działa lodziarnia „Tęczowa”, znajdował 
się sklep z akumulatorami. Później, w 
latach 90., „Olgę” podzielono na dwie 

części, wydzielając w ten sposób nowy 
lokal pod sklep mięsny. I choć wiele 
osób jeszcze dziś z sentymentem wspo-
mina „Olgę”, nie sposób nie dostrzec jej 
mankamentów. Wchodząc do „Olgi” 
człowiek mógł bowiem odnieść wra-
żenie, że przeniósł się w czasie. Asor-
tyment oczywiście się zmieniał, worki 

z mlekiem zastąpiły kartony i butelki. 
Wystrój jednak wciąż trącił PRL-em. 
Gdy wokół zaczęła wyrastać nowocześ-
niejsza (i estetyczniejsza) konkurencja, 

klientów zaczęło ubywać. Wolny rynek 
był bezlitosny – sklep zamknięto w oko-
licach 2010 roku. Dziś w pawilonie przy 
ul. Chyliczkowskiej działa oddział ban-
ku, lodziarnia, sklep odzieżowy i mały 
punkt gastronomiczny.

Karolina Hofman

Tu zaszła zmiana – sklep „Olga”
Oranżada, ogórki kiszone i mleko w worku... Dziś zaglądamy do centrum „starego” Piaseczna. I sklepu, do którego kilka pokoleń piasecznian chodziło na zakupy spożywcze. 
Naszą opowieść zaczniemy jednak nieco wcześniej.

Dziś w miejscu „Olgi” znajduje się oddział banku

Sklep „Olga” w 1970 r.

Wyścig Pokoju w 1958 roku. Kolarze jadą nowo rozbudowaną  
ul. Chyliczkowską. W tle zabudowania ul. Warszawskiej, po prawej plac,  
na którym za kilka lat powstanie „Olga”

Fotografia z 1939 roku. Na żółto zaznaczony orientacyjny obecny przebieg ulicy 
Chyliczkowskiej

Wolny rynek  
był bezlitosny – sklep 

zamknięto w okolicach 
2010 roku
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DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

      INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., 

poz. 1990 z późn. zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dot.: lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Powiatu Piaseczyńskiego przeznaczonego  
do oddania na rzecz dotychczasowego najemcy, na czas określony 3 lat. Wykaz dotyczy: lokalu mieszkalnego nr 3 znajdującego się w budynku posadowionym 
na nieruchomości oznaczonej jako działka ewid. nr 8/7, obr. 27 m. Piaseczno przy ul. Chyliczkowskiej 20C o powierzchni 23 m2. 

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 16.06.2021 r. 
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

DAM PRACĘ 

Operatorowi maszyn, kierowcy  
wózka widłowego, Wólka Kosowska  

tel. 604530316 
Poszukujemy pracowników budowlanych 
oraz brygadzistów. Zapewniamy dojazd do 
pracy i zakwaterowanie. Praca Warszawa 
i okolice oraz inne części Polski. Więcej 
informacji pod tel: 664 753 669 
Zatrudnię wulkanizatora i mechanika  
w Piasecznie. Tel 601310000 
Zatrudnię pana do prac porządkowych, 
dorywczo z Piaseczna lub bliskich  
okolic, może być sprawny emeryt  
tel. 609 153 202
Zatrudnię pracowników do produkcji  
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458
Praca w ochronie, Piaseczno, Pracownik 
Ochrony na linii kas- 16,50 zł netto  
697 660 949
Brukarzy zatrudnię 602 335 067 
Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489
Zatrudnię recepcjonistkę do hotelu Ajax 
w Jankach tel.501141550
Pomocnik magazyniera do sklepu  
w Ustanowie, tel. 602 601 676
Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55   
Osoba do wykładania towaru do sklepu 
w Ustanowie, tel. 602 119 041 
Ekspedientki Gabryelin, Wólka  
Kozodawska, Piaseczno, tel. 508 288 773  

USŁUGI  
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL.723 533 233 
Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 
Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315
Malowanie, glazurnictwo, szybko  
i solidnie tel. 669 945 460
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046
Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213  
Ogrodnicze, wycinka drzew, wywóz  
gałęzi 519 874 891

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
USŁUGI KOMINIARSKIE PEŁNY ZAKRES 
TEL. 781 495 997
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26 
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
Mycie i malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 
Kominiarz tel. 500 214 632 
Meble na wymiar, kuchnie, 608027564
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Elektryk tel. 666 890 886 
Tynki maszynowe 533125444
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Dachy Naprawa Krycie,  
tel. 511 928 895  

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Ocieplanie budynków, tel. 507 768 230
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Cyklinowanie, tel. 510 128 912
Remonty, malowanie, tel. 510 128 912
Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Renowacja mebli, tel. 510 266 143
Dekarskie, dachy, rynny, obróbki,  
naprawa dachów, tel. 798 518 276
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907      

KUPIĘ  
Kupię ciągniki rolnicze, stare motocykle 
i samochody wsk, mz, simson fiat 125p 
itp tel 721-029-688 
Kupię stary motocykl. Sprawny,  
zepsuty, do remontu, w częściach.  
Tel 578 895 990
Kupię mieszkanie! Prywatnie, za gotów-
kę, może być do remontu lub zadłużone 
Tel: 796 424 504 

Kupię działkę,budowlaną, usługową,  
rolną. Tel. 601-065-056 
Kupię kasety magnetofonowe i czarne 
płyty muzyczne Tel. 501 781 933 
Spółkę każdą kupię/przejmę   
720 90 80 80
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup aut tel. 793 304 091
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300
Skup aut na kasację 508206738
Skup aut 515018430

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Mieszkanie w Centrum Piaseczna 62m2 
(ul.Młynarska) zamienię na Dom/Seg-
ment z dopłatą. tel.504868622 
Działki rekreacyjno-budowlane leśne, 
Prażmów, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie lub dom.  
Może być do remontu lub zadłużone.  
Zakup za gotówkę Tel. 518 775 360, 

Marcin 
Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 
Jed. 480 Para 300/Os + Licz 885828884                    

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 
Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl
PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

RÓŻNE  
Pszczelarzom udostępnię ogród  
pod lipami. Tel-500 614 081

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz.U. z 2020 r., poz. 1363) 
zawiadamia się, że w dniu 28 maja 2021 r. na wniosek Zarządu Powiatu Piaseczyńskiego, została 
wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego  nr 24/2021 (Nr rej. ARB.6740.1.10.2021.MM) o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie drogi gminnej – ul. Leśnej.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Piaseczno, oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0008 Chylice: 122, 123/5, 123/6, 
Działki na których wprowadza się ograniczenie w korzystaniu z nieruchomości dla wykonania budowy 
lub przebudowy sieci uzbrojenia terenu:
jedn. ew. Konstancin-Jeziorna - miasto, obręb 03-03: 1, 16
jedn. ew. Konstancin-Jeziorna - miasto, obręb 03-04: 56, 53
jedn. ew. Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0008 Chylice: 124/1

Z treścią decyzji nr 24/2021 z dnia 28 maja 2021 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Kancelarii Architektoniczno-Budowlanej  
na parterze Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano decyzji nr 24/2021 z dnia  
28 maja 2021 rygor natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza:

• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości,
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi, 
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych.

Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 23.06.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.10.2021.MM              

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 



11NR 342 (9) 23 CZERWCA 2021SPOŁECZEŃSTWO

      

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGACH
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego ogłasza przetargi ustne nieograniczone na dzierżawę na okres 

25 lat i 11 miesięcy części zabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Gen. F. Kleeberga w Górze 
Kalwarii, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego, stanowiącej działki ewid. nr 37/28 o pow.  
0,2276 ha i nr 37/29 o pow. 0,6366 ha z obrębu 1-02 m. Góra Kalwaria, uregulowanej w księdze 
wieczystej nr WA5M/00406700/5. Działka nr 37/29 zabudowana jest dwoma budynkami o pow. 
użytkowej 1828 m2 i 165 m2. Działki są wolne od obciążeń, nie toczy się wobec nich żadne postępowanie 
sądowe lub administracyjne dotyczące ich własności albo posiadania. Zgodnie z zapisami w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego uchwalonego Uchwałą Nr XIV/81/2015 Rady Miejskiej 
Góry Kalwarii z dnia 25.06.2015 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – tereny dawnej jednostki wojskowej – etap 1, działki znajdują  
się w przeważającej części na terenie zabudowy usługowej o charakterze centrotwórczym  
w zabudowie śródmiejskiej, oznaczonym na rysunku planu symbolem 5Uc.

Przetargi odbędą się w dniu 10.08.2021 r. w budynku Starostwa Powiatowego w Piasecznie,  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, sala nr 110.

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 04.08.2021 r. wadium 
przelewem na konto nr 12 1020 1169 0000 8202 0107 8989.      

Ogłoszenie o przetargu zamieszczone zostało na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, w siedzibie filii oraz na tablicach ogłoszeń urzędów gmin z terenu Powiatu 
Piaseczyńskiego, a także na stronie powiatu: www.bip.piaseczno.pl (w zakładce: „Oferty nieruchomości, 
oferty dzierżawy”). Szczegółowe informacje dotyczące przetargu dostępne są w Starostwie Powiatowym 
w Piasecznie, ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 105, pod nr tel. 22 756-61-71.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

L.p.

1.

2.

Cena 
wywoławcza

35.000 zł 
netto + VAT

15.000 zł 
netto +VAT

Wadium

1.750 zł

750 zł

Godzina 
przetargu

10.00

10.40

Nr działki 

Część dz. nr 37/28 i nr 37/29 (zabudowanej budynkiem  
o pow. użytk. 1828 m2) o łącznej pow. 6865 m2, część 
dz. nr 37/28 o pow. 177 m2 do wspólnego korzystania.  
Część dz. nr 37/29 o pow. 1600 m2  (zabudowanej 
budynkiem o pow. użytk. 165 m2) część dz. nr 37/28  
o pow. 177 m2 do wspólnego korzystania..

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Klub Rotary Warszawa 
Konstancin jest jednym z 35 tys. 
działających w dwustu krajach  
i skupiających ponad 
1,2 miliona członków 
stowarzyszenia. 17 czerwca 
2021 r. klub obchodził jubileusz 
5-lecia swojego istnienia. 

U roczystość otworzył prezydent 
klubu Krzysztof Żyndul tradycyj-

nym uderzeniem w dzwon i powitał 
gości zebranych w Konstancińskim 
Domu Kultury „Hugonówka” oraz 
tych oglądających relację online. Past-
-prezydent klubu Andrzej Cieślawski 
omówił główne projekty charytatyw-
ne zrealizowane przez klub zgodnie z 

rotariańskim mottem: „Służba ponad 
korzyść własną”. Dotyczyły one ochrony 
zdrowia, edukacji i kultury. Głównymi 
beneficjentami były domy dziecka i 
dzieci z rodzin o mniejszych dochodach. 
Klub bowiem jako główny cel swojej 
działalności uważa przeciwdziałanie 
wykluczeniu społecznemu i wspieranie 
uzdolnionej młodzieży. 

W czasie uroczystości wręczo-
no stypendia ufundowane wspólnie 
przez kluby Rotary Warszawa Kon-
stancin i Warszawa Fryderyk Chopin. 
Prezydenci klubów poinformowali o 
rozpoczęciu wspólnego projektu, któ-
rego celem jest zakup mikrobusu dla 
Zespołu Domów Dziecka w Pęcherach. 

Jak wiadomo, cztery domy dziecka w 
Pęcherach sprawują pieczę zastępczą 
nad dziećmi z gmin powiatu piaseczyń-
skiego. Oddalenie Pęcher sprawia, że 
wychowankowie nie mogą zbyt często 
uczestniczyć w wydarzeniach kultural-
nych i edukacyjnych organizowanych 
w większych miejscowościach, np. w 
Piasecznie czy Warszawie. Mikrobus 
to umożliwi. Oba kluby chcą pozyskać 
pieniądze, organizując imprezy chary-
tatywne, prosząc o wsparcie przedsię-
biorców z terenu powiatu piaseczyń-
skiego i organizując publiczną zbiórkę  
pieniędzy. 

Do akcji dołączył się również za-
przyjaźniony z oboma polskimi klubami 
Rotary Catania Est z Sycylii. Pieniądze 
będą zbierane przez cały następny rok. 
Jeśli się uda zebrać więcej niż koszt na-

bycia samochodu to nadwyżka zostanie 
w całości przeznaczona na akcję stypen-
dialną dla uzdolnionej młodzieży. Pomy-
słodawcą i inicjatorem tego projektu 
jest prezydent klubu Rotary Warszawa 
Fryderyk Chopin Michał Skup, który ja-
ko zapalony kolarz-amator postanowił 
przejechać na rowerze liczącą aż 2900 
km trasę z Pęcher do sycylijskiej Ka-
tanii. W czasie swojej podróży będzie 
odwiedzał miejscowe kluby Rotary, na-
mawiając do wsparcia akcji. Rajd rowe-
rowy będzie na bieżąco relacjonowany 

w mediach społecznościowych i oczy-
wiście przez „Przegląd Piaseczyński”, 
który objął patronat medialny nad tą 
akcją. Projekt zakupu mikrobusu dla Pę-
cher został bardzo pozytywnie przyjęty 
przez starostę powiatu piaseczyńskiego 
Ksawerego Guta, który wystosował do 
organizatorów akcji list z deklaracją 
wsparcia w realizacji projektu. 

Zbiórka środków na zakup mikro-
busu to tylko część działalności klubu, 
która jest finansowana ze środków 
własnych i pozyskiwanych darowizn. 

Jubileuszową uroczystość uświetnił 
koncert członka Klubu Rotary, znakomi-
tego pianisty i popularyzatora muzyki 
Waldemara Malickiego. Koncert ten 
był również dodatkowo transmitowa-
ny online na Facebooku Konstanciń-
skiego Domu Kultury i każdy mógł go  
obejrzeć.

Redakcja

Jubileusz Rotarian

Wręczenie stypendiów ufundowanych przez kluby Rotary Warszawa Konstancin 
i Warszawa Fryderyk Chopin 

Projekt zakupu 
mikrobusu  

dla Pęcher został bardzo 
pozytywnie przyjęty
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